
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 9. maj 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 5  

(L 191) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter  

ønske fra Liselott Blixt (UFG). 

 

Spørgsmål nr. L 191:  

”Hvordan vil ministeren sikre, at borgere på plejehjem bliver tilgodeset i aftalen?” 

 

Svar: 

Med lovforslaget ændres ikke på det nuværende ansvar for forebyggelse, behandling 

og rehabilitering i kommuner og regioner. Med lovforslaget foreslås, at der etableres 

sundhedsklynger omkring akutsygehusene, der bl.a. skal sikre mere sammenhæn-

gende behandlings- og rehabiliteringsforløb for borgere med sundhedsindsatser i 

både regioner, kommuner og almen praksis. Det kan fx være ældre medicinske pati-

enter på plejehjem, der har kontakt til alle tre aktører.   

 

Sundhedsklyngerne vil løbende skulle drøfte udfordringer og behov, f.eks. ved at 

følge og drøfte centrale nøgletal og data for populationen i sundhedsklyngen, så data 

understøtter det tætte samarbejde. Dette kan medvirke til at sikre en større systema-

tik og ensartethed i indsatser på tværs af sundhedsklyngen, men også understøtte 

muligheden for en målrettet rådgivning fra sygehus til den enkelte kommune i for-

hold til lokale udfordringer, fx hvis der er særlige udfordringer med mange forebygge-

lige indlæggelser blandt ældre, medicinske patienter, som kan mindskes ved et bedre 

samarbejde mellem fx den praktiserende læge og kommunen. 
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